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We consider the nonclassicality distance indicator of a state in finite-dimensional
quantum systems which is evaluating a state nonclassicality by its remoteness from
the set of “classical states”. The latter are identified with those states whose Wigner
function is non-negative. The corresponding Wigner function’s positivity polytope
in the simplex of qudit eigenvalues is introduced and the representation for the
nonclassicality distance indicator as a piecewise function is derived. The results are
exemplified by the qutrit case.

Рассматривается метрический индикатор неклассичности состояния в конеч-
номерных квантовых системах, оценивающий неклассичность состояния по его
удаленности от множества «классических состояний». Последние определяются
как состояния, функция Вигнера которых неотрицательна. Введен соответствую-
щий многогранник положительности функции Вигнера в симплексе собственных
значений кудита, и получено представление метрического индикатора неклас-
сичности в виде кусочно-заданной функции. Результаты проиллюстрированы на
примере кутрита.
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